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BRM.0012.5.5.2025.AM 
Protokół nr 12/2025 z posiedzenia Komisji Kultury. 
 
Data posiedzenia: 07.05.2025 r. 
Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Katowice, ul. Młyńska 4, sala 4-5 
Godzina rozpoczęcia posiedzenia: 12:00 
Godzina zakończenia posiedzenia: 13:40 
Prowadzący obrady: Przewodnicząca Komisji Kultury – Pani Ewa SADKOWSKA 
Biuro Rady Miasta: Pani Alicja MAZUR 
 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli wszyscy Radni członkowie Komisji. 
 
Goście uczestniczący w posiedzeniu: 

1. Pani Danuta LANGE Skarbnik Miasta Katowice 
2. Pani Anna MOGWIC Zastępca Skarbnika Miasta Katowice 
3. Pan Krzysztof KRAUS Wydział Kultury 
4. Pani Katarzyna PARADECKA Wydział Kultury 
5. Pani Monika HUPACZ-KRZCIUK Wydział Gospodarki Mieniem 
6. Pani Mirosława STACHURA – JELEŃ Wydział Nadzoru Właścicielskiego 
7. Pani Katarzyna STAŚ Wydział Rozwoju Miasta  
8. Pan Roman BUŁA Wydział Budynków i Dróg 
9. Pani Maryla KORCZEWSKA – JAGUŚ Black Wolf Coffee & Books 
10. Pani Aleksandra RYBAK – ŻYMŁA Scena za Szybą/ Fundacja Kąsek Kultury 
11. Pan O.A. Instytucja Kultury im. K. Bochenek Katowice Miasto Ogrodów 

 
Punkt 1. 
Rozpoczęcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA przywitała gości zaproszonych na 
posiedzenie Komisji, Państwa Radnych członków Komisji oraz pozostałych uczestników 
posiedzenia. Następnie poddała pod głosowanie porządek obrad posiedzenia.  
 
Porządek obrad: 
1. Rozpoczęcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
3. Bieżąca informacja Prezydenta Miasta w zakresie kultury. 
4. Opiniowanie sprawozdania Prezydenta Miasta Katowice z wykonania budżetu miasta 
Katowice za 2024 rok. 

1) [DS-282/25] Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Katowice za 2024 rok 
2) [DS-283/25] Sprawozdania z wykonania planów finansowych samorządowych 
instytucji kultury i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej, wobec 
którego miasto pełni funkcję organu tworzącego za 2024 rok. 
3) [DS-284/25] Informacja uzupełniająca do sprawozdania z wykonania budżetu miasta 
Katowice za 2024 rok. 
4) [DS-285/25] Sprawozdanie o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 
miasta Katowice na lata 2024-2045 za 2024 rok. 
5) [DS-286/25] Informacja Prezydenta Miasta Katowice o stanie mienia komunalnego 
dotycząca roku budżetowego 2024. 
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6) [DS-281/25] Sprawozdanie z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta 
Katowice za 2024 rok. 
7) [DS-280/25] Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice za 
2024 rok. 
8) [DS-300/25] Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta 
Katowice za 2024 rok. 
9) Uchwała Nr 4200.IV.71.2025 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach. 

5. Sprawozdanie z XIX edycji programu "Lokal na kulturę" w Katowicach (2024). Informacja na 
temat konkursu, przygotowania do kolejnej edycji. 
6. Lokal na kulturę – sprawozdanie z działalności lokali.  
7. Opiniowanie projektów uchwał. 
8. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
9. Zakończenia posiedzenia. 
 
Radni członkowie Komisji, jednogłośnie - 9 głosami „za”, przyjęli porządek obrad posiedzenia. 
 
Punkt 2. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poinformowała zebranych, że projekt 
protokołu nr 11/2025 (BRM.0012.5.4.2025.AM) z posiedzenia Komisji Kultury w dniu 
09.04.2025 r. był zamieszczony w materiałach dla Państwa Radnych członków Komisji  
w aplikacji e-Sesja. Członkowie Komisji mieli okazję zapoznać się z nim. 
 
Wobec braku uwag ze strony Państwa Radnych, Przewodnicząca Komisji poddała pod 
głosowanie projekt protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
 
Komisja Kultury jednogłośnie - 9 głosami „za”, przyjęła protokół nr 11/2025 
(BRM.0012.5.4.2025.AM) z posiedzenia komisji w dniu 09.04.2025 r. 
 
Punkt 3. 
Bieżące informacje Prezydenta Miasta w zakresie kultury. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poprosiła o przedstawienie Bieżącej 
informacji Prezydenta Miasta w zakresie kultury. 
(Załącznik nr 1) 
 
Pan Naczelnik K. KRAUS przedstawił informację. 
 
Wobec braku pytań i uwag ze strony Państwa Radnych członków Komisji, Przewodnicząca 
Komisji podziękowała za przedstawioną informację, stwierdziła, że Komisja przyjęła ją do 
wiadomości.  
 
W tym punkcie porządku obrad na salę weszła Pani Radna A. PIĄTEK. 
 

https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/materialy-na-rmk-7052025_3322161.pdf
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Punkt 4. 
Opiniowanie sprawozdania Prezydenta Miasta Katowice z wykonania budżetu miasta 
Katowice za 2024 rok. 

1) [DS-282/25] Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Katowice za 2024 rok. 
2) [DS-283/25] Sprawozdania z wykonania planów finansowych samorządowych 
instytucji kultury i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej, wobec 
którego miasto pełni funkcję organu tworzącego za 2024 rok. 
3) [DS-284/25] Informacja uzupełniająca do sprawozdania z wykonania budżetu miasta 
Katowice za 2024 rok. 
4) [DS-285/25] Sprawozdanie o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 
miasta Katowice na lata 2024-2045 za 2024 rok. 
5) [DS-286/25] Informacja Prezydenta Miasta Katowice o stanie mienia komunalnego 
dotycząca roku budżetowego 2024. 
6) [DS-281/25] Sprawozdanie z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta 
Katowice za 2024 rok. 
7) [DS-280/25] Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice za 
2024 rok. 
8) [DS-300/25] Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta 
Katowice za 2024 rok. 
9) Uchwała Nr 4200.IV.71.2025 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach. 

 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poprosiła o przedstawienie 
Sprawozdań będących przedmiotem obrad Komisji. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE szczegółowo omówiła Sprawozdanie z wykonania budżetu, 
Informację uzupełniającą do Sprawozdania oraz Sprawozdanie o kształtowaniu się 
wieloletniej prognozy finansowej w zakresie dotyczącym działów, będących przedmiotem 
zainteresowania Komisji Kultury. Wspomniała również o uchwale Nr 4200.IV.71.2025  
IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 23 kwietnia 
2025 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Katowice sprawozdaniu  
z wykonania budżetu za 2024 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. Pani 
Skarbnik szczególną uwagę zwróciła na Dział 921 Kultura oraz Dział 750, dotyczący promocji. 
Następnie Pani Skarbnik poprosiła Pana Naczelnika K. KRAUSA oraz Panią Naczelnik  
M. STACHURĘ – JELEŃ o przedstawienie Informacji z wykonania planu finansowego 
samorządowych instytucji kultury i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej, 
wobec którego Miasto pełni funkcję organu tworzącego za 2024 rok. 
 
Pan Naczelnik K. KRAUS przedstawił informację z wykonania planu finansowego 
samorządowych instytucji kultury. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE poruszyła kwestię kosztów wynagrodzeń dla pracowników 
wszystkich jednostek, w tym pracowników instytucji kultury. 
 
Pani Naczelnik M. STACHURA – JELEŃ przedstawiła informację z wykonania planu 
finansowego samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej, wobec którego Miasto 
pełni funkcję organu tworzącego. 
 

https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/ds-282-25_3294822.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/ds-283-25_3294823.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/ds-283-25_3294823.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/ds-283-25_3294823.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/ds-284-25_3294824.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/ds-284-25_3294824.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/ds-285-25_3294825.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/ds-285-25_3294825.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/ds-286-25_3294826.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/ds-286-25_3294826.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/ds-281-25_3294829.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/ds-281-25_3294829.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/ds-280-25_3294830.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/ds-280-25_3294830.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/ds-280-25_3294830.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/ds-300-25_3294833.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/ds-300-25_3294833.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/ds-300-25_3294833.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/uchwala-nr-4200iv712025_3306403.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/uchwala-nr-4200iv712025_3306403.pdf
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Pani Skarbnik D. LANGE przedstawiła Informację uzupełniającą do sprawozdania z wykonania 
budżetu miasta Katowice za 2024 rok. Zaznaczyła, że dotyczy ona trzech bloków 
tematycznych: informacji o naszych spółkach, w których miasto albo ma 100% udziały lub też 
częściowe udziały, informacji o wykorzystaniu środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych i informacji o wykorzystaniu środków z Funduszu Pracy. Następnie 
Pani Skarbnik wspomniała o sprawozdaniu z kształtowania się Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta, które jest dokumentem towarzyszącym  sprawozdaniu z wykonania 
budżetu i odzwierciedlenie wszystkich tych danych, które są w sprawozdaniu z wykonania 
budżetu.  
 
Pani Skarbnik D. LANGE poprosiła Panią Naczelnik M. HUPACZ- KRZCIUK o przedstawienie 
Informacji Prezydenta Miasta Katowice o stanie mienia komunalnego dotyczącej roku 
budżetowego 2024. 
 
Pani Naczelnik M. HUPACZ - KRZCIUK szczegółowo omówiła informację. 
 
Pani Skarbnik D. LANGE poprosiła Panią Naczelnik K. STAŚ o przedstawienie Sprawozdania  
z wykonania Programu zadań społecznych i gospodarczych miasta Katowice  
w 2024r. 
 
Pani Naczelnik Katarzyna STAŚ szczegółowo omówiła sprawozdanie. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E SADKOWSKA podziękowała za przedstawienie 
Sprawozdań, a następnie otworzyła dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku obrad. 
 
Wobec braku pytań oraz uwag ze strony Państwa Radnych, Przewodnicząca Komisji poddała 
pod głosowanie pozytywną opinię Komisji Kultury do projektu uchwały Rady Miasta Katowice 
w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice 
za 2024 rok. 

Komisja Kultury Rady Miasta, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice 
w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice 
za 2024 rok, w głosowaniu: jednogłośnie 10 głosów „za” - pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Następnie Przewodnicząca Komisji poddał pod głosowanie pozytywną opinię Komisji Kultury 
do projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyjęcia sprawozdania z programu 
zadań społecznych i gospodarczych miasta Katowice za 2024 rok. 
 
Komisja Kultury Rady Miasta, po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice 
w sprawie przyjęcia sprawozdania z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta 
Katowice za 2024 rok, w głosowaniu: jednogłośnie 10 głosów „za” - pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. Sadkowska poprosiła na koniec o przekazanie 
informacji na temat Uchwały nr 4200.IV.71.2025 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach.  
 
Pani Skarbnik D. LANGE przekazała informację na temat uchwały. 
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Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. Sadkowska podziękowała Pani Skarbnik oraz 
Państwu Naczelnikom za przedstawienie sprawozdań oraz udział w posiedzeniu komisji. 
 
Punkt 5. 
Sprawozdanie z XIX edycji programu "Lokal na kulturę" w Katowicach (2024). Informacja na 
temat konkursu, przygotowania do kolejnej edycji. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poprosiła o zabranie głosu Pana 
Naczelnika R. BUŁĘ. 
 
Pan Naczelnik R. BUŁA poinformował, że Komisja otrzymała do wiadomości materiały,  
w tym sprawozdanie z XIX edycji programu „Lokal na kulturę”. Zwrócił uwagę na fakt, że  
w materiałach została błędnie wskazana data ogłoszenia XX edycji konkursu – został 
ogłoszony 17.04.2025 r. oraz liczba lokali – aktualnie funkcjonują 23 lokale. Błąd ten wynika  
z faktu, że jeden z lokatorów zaprzestał działalności. Zaznaczył, że przygotowana jest edycja 
XX – jubileuszowa, w której wystawionych zostało 5 lokali użytkowych.  
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA podziękowała za omówienie 
materiałów przekazanych na posiedzenie Komisji, a następne otworzyła dyskusję  
w przedmiotowym punkcie porządku obrad. 
 
Pani Radna E. GRODZKA – ŁOPUSZYŃSKA zapytała, czy jest jakaś droga informowania miasta 
w sytuacji, gdy mieszkańcy obserwują, że w danym lokalu nic się nie dzieje i jest zamknięty. 
Czy jest jakaś możliwość wyciągnięcia konsekwencji. 
 
Pan Naczelnik R. BUŁA zaznaczył, że program cieszy się dużą popularnością. Wyjaśnił, że  
z uwagi na pewne benefity, które podmioty otrzymują , głównie preferencyjne stawki 
czynszu, są one zobligowane zarządzeniem oraz bieżącymi kontrolami , które odbywają się  
w tych lokalach do pewnych zachowań, które gwarantują, że lokal spełnia oczekiwania i te 
lokale rzeczywiście posiadają cechy kreowania zdarzeń kulturalnych w mieście. 
Poinformował o kontrolach, które się odbywają tzw. kontrolach tajemniczego klienta. 
Wspomniał o wymogach, dotyczących oznaczenia lokalu. Sprawozdania są kontrolowane 
merytorycznie przez Wydział Kultury. Podkreślił, że jest to sprawdzane, natomiast nie zawsze 
odczucia osób, które przekazują informacje są zgodne z rzeczywistością, ponieważ te osoby 
czasem nie wiedzą na jakich warunkach i co powinno się odbywać w danym lokalu, jaki jest 
koncept tego lokalu. 
 

Pani Radna E. GRODZKA – ŁOPUSZYŃSKA podkreśliła, że znakomita większość lokali 
funkcjonuje fantastycznie. Zaznaczyła, że jest zwolenniczka tego programu. Ma upatrzony 
jeden lokal, który nie funkcjonuje i jest stale zamknięty. Zapytała o tę kwestię. Zaznaczyła, że 
skontaktuje się z wydziałem w tej sprawie.  
 

Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poprosiła Przedstawicielki 
reprezentujące „Lokal na kulturę” o zabranie głosu, przedstawienie swojej perspektywy, jako 
użytkownika lokalu współpracującego z miastem. 
 

Pani M. KORCZEWSKA – JAGUŚ przedstawiła profil działalności Black Woolf Caffe & Books  
i zaznaczyła, że działają od 6 lat. Jest to kawiarnia połączona z przestrzenią wydarzeń 
kulturalnych. Oferuje również sprzedaż książek anglojęzycznych. Odbywają się u nich 
warsztaty, wystawy oraz spotkania autorskie. Dzieje się dużo. Podkreśliła, ze prowadzenie 

https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/materialy-wydz-budynkow-i-drog_3321396.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/materialy-wydz-budynkow-i-drog_3321396.pdf
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lokalu jest możliwe dzięki preferencyjnym stawkom czynszowym. Koszty utrzymania firmy 
rosną z każdym rokiem i czasami ciężko jest dopiąć miesiąc. Zwróciła uwagę na fakt, że ze 
strony miasta brakuje jej aktywizowania lokali na kulturę. Kontakt z miastem jest wtedy, kiedy 
są kontrole lub przedkładają sprawozdanie. Brakuje tego, żeby miasto włączyło lokale  
w wydarzenia, które dzieją się w mieście, Na pewno wiele takich wydarzeń mogłoby odbywać 
się również w lokalach na kulturę. Zaznaczyła, że ma wiele pomysłów na wydarzenia, 
spotkania, natomiast ma ograniczony budżet i często po prostu brakuje pieniędzy. Byłaby 
wdzięczna za jakieś wskazówki ze strony miasta, dotyczące możliwości skorzystania  
z dofinansowania lub grantów. Wówczas na pewno działoby się dużo więcej. 
 
Pan Radny A. SZYMCZYK zaznaczył, że idea lokali na kulturę jest super. Jest to naprawdę 
bardzo dobry program. Zapytał w jaki sposób lokale promują swoją działalność. Na stronie 
internetowej brakuje mu informacji. 
 
Pani M. KORCZEWSKA – JAGUŚ przyznała, że na stronie internetowej nie ma informacji  
o bieżących wydarzeniach. Taka informacja jest zawsze udostępniana z dwutygodniowym 
wyprzedzeniem za pośrednictwem kont w mediach społecznościowych, a także poprzez 
plakaty wywieszone w oknach. Jest też umieszczona tabliczka informująca, że jest to lokal na 
kulturę. 
 
Pani Radna E. GRODZKA – ŁOPUSZYŃSKA poruszyła temat modyfikacji wymogów, 
dotyczących obrandowania. Musi być tabliczka, ale dobrze byłoby zadbać, żeby było to 
jeszcze bardziej widoczne. 
 
Pani M. KORCZEWSKA – JAGUŚ zapytała jaka jest możliwość, żeby te informacje, które 
zamieszcza w mediach społecznościowych były również dostępne na stronach miasta. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA zasugerowała kontakt z Wydziałem 
Promocji. 
 
Pan Naczelnik R. BUŁA zgodził się z tym, że na stronach lokalu jest mało informacji  
o wydarzeniach. Nie każdy korzysta z mediów społecznościowych. Zaznaczył, że wydaje mu 
się, że przekazywanie takiej informacji do Wydziału Promocji mogłoby skutkować 
zamieszczaniem ich w informatorze kulturalnym, czy też w gazecie miejskiej. Zwrócił uwagę 
na fakt, że kwestią grantów zajmuje się Wydział Kultury.  
 

Pan Radny A. SZYMCZYK poinformował, że wszedł na stronę i brakuje mu tam informacji  
o tym, że jest to lokal na kulturę. Taka informacja powinna być. 
 
Pani Radna E. GRODZKA – ŁOPUSZYŃSKA zaznaczyła, że takiego wymogu nie ma  
w programie, dlatego patrząc w przyszłość dobrze byłoby wprowadzić taki wymóg do 
regulaminu. Teraz ten wymóg nie istnieje. 
  

Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA podkreśliła, że dobra byłaby taka 
symetria. Z jednej strony lokal oznacza się jako lokal na kulturę, a miasto wspiera go 
promocyjnie. Fajnie byłoby to połączyć. Zwróciła uwagę, że może w aplikacji wKato.app 
mogłaby znaleźć się sekcja „Lokal na kulturę” uzupełniana przez beneficjentów. 
 
Pani Aleksandra RYBAK – ŻYMŁA przekazała informacje na temat założenia Fundacji Kąsek 
Kultury oraz Sceny za Szybą – lokalu na kulturę. Przedstawiła profil działalności lokalu, 
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informując, że jest to miejsce pracy twórczej artystów, miejsce ćwiczeń i warsztatów. Znajdują 
się w nim dwie sale kameralne, sala ćwiczeń oraz biblioteczka. Przekazała informację na 
temat lokalizacji w dzielnicy Burowiec, która z jednej strony jest plusem, bo nie mają 
konkurencji, a z drugiej minusem, ze względu na odległość od centrum. Przekazała informację 
o źródłach pozyskiwania środków na działalność oraz organizowanych wydarzeniach. 
Zaznaczyła, że chcieliby być bardziej widoczni w mieście i włączani do miejskich wydarzeń. 
Poruszyła temat kontaktów z miastem oraz braku udostępniania informacji o wydarzeniach 
na stronach miejskich, pomimo wysyłania wiadomości e-mail w tej sprawie. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA podkreśliła, że to bardzo ważny głos. 
Faktycznie robimy coś fajnego na preferencyjnych warunkach, ale jako miasto nie do końca 
umiemy z tego skorzystać. Zapytała Pana Naczelnika K. KRAUSA, czy w związku z XX edycją 
planowane jest jakieś wydarzenie, zmapowanie lokali na kulturę, coś co pokazałoby te lokale 
mieszkańcom Katowic. Może można to w jakiś sposób powiązać z urodzinami miasta.  
 
Pan Radny K. KRAUS poinformował, że wydziałem wiodącym do spraw Lokali na kulturę  
w Urzędzie Miasta jest Wydział Budynków i Dróg, natomiast Wydział Kultury zapewnia 
merytoryczne wsparcie w zakresie oceny przy wyłanianiu lokali i przy weryfikacji działalności 
prowadzonej w lokalach. Przekazał informacje na temat wizyty studyjnej w Saint Etienne we 
Francji, po której nasuwają się wnioski oraz przemyślenia, dotyczące modyfikacji programu. 
Nawiązał do genezy programu oraz jego podstawowych założeń, które miały na celu 
przeciwdziałanie pewnym złym zjawiskom, negatywnym procesom, które miały miejsce  
w Śródmieściu Katowic. Po części udało się to zrobić. Nadmienił, że lokale, które są 
oferowane w programie, są często w bardzo złym stanie i zdegradowane, są oferowane po 
atrakcyjnych, preferencyjnych stawkach czynszowych, ponieważ wymagają remontu  
i znacznych nakładów finansowych. Zapowiedział, że będą pewne zmiany, jeśli chodzi o ten 
program, jednak podstawowym założeniem będzie nadal zapewnienie w Śródmieściu,  
w oferowanych lokalach, czegoś atrakcyjnego dla mieszkańców. Pan Naczelnik odniósł się do 
braku zamieszczania, czy też promowania wydarzeń, organizowanych w lokalach na kulturę 
na miejskich stronach internetowych. Stwierdził, że jego zdaniem wynika to z braku 
komunikacji. Wskazał adres e-mail, na który można pisać w tej sprawie. Poinformował, że 
Wydział Kultury, wspólnie z Instytucją Kultury im. K. Bochenek Katowice Miasto Ogrodów 
współpracują nad strategią/ścieżką komunikowania o wydarzeniach, czy tez działaniach 
lokali na kulturę. Prace koncepcyjne jeszcze nie zostały zakończone, ale w najbliższej 
perspektywie czasu pojawi się jakaś forma wsparcia lokali. Będzie miało to na celu 
podniesienie rozpoznawalności programu oraz włączenie tej oddolnej działalności kulturalnej 
do normalnego obiegu w mieście. Projekt Polska Stolica Kultury w Katowicach będzie też 
momentem, kiedy lokale na kulturę będzie można pokazać mocniej. Wspomniał o wsparciu 
w postaci programów grantowych Instytucji Kultury Katowice Miasto Ogrodów, z których 
lokale mogą korzystać oraz o formach wsparcia finansowego podmiotów niezaliczanych do 
sektora finansów publicznych, którego udziela Wydział Kultury Urzędu Miasta. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA podziękowała za te słowa, które dają 
nadzieję, że coś się zmieni. Może takie zmapowanie, promocja wkrótce się uda. Powinno 
nam wszystkim na tym zależeć. 
 

Pani M. KORCZEWSKA – JAGUŚ zaznaczyła, że działają od 6 lat i przez cały czas spotyka się  
z zarzutem, że prowadzą kawiarnię, a nie lokal na kulturę. Są dobrze oznakowani, jednak jak 
ktoś chce się do czegoś doczepić, to to zrobi. Podkreśliła, że dostała lokal, który był w bardzo 
złym stanie, musiała włożyć ogromne pieniądze, żeby doprowadzić go do dobrego stanu. 
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Oprócz tego, że są kawiarnią, organizują wydarzenia cykliczne oraz sprzedają książki  
w j. angielskim. Jest to jedyne takie miejsce w Katowicach, gdzie można przyjść i taką książkę 
kupić, gdzie można konkretną książkę zamówić. Odwiedza ich wielu obcokrajowców. Dużo się 
u nich dzieje, a tak naprawdę ciągle słyszy zarzuty, dotyczące prowadzonej działalności. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA zasugerowała, żeby obie Panie 
absolutnie nie brały takich uwag do siebie, ponieważ zna oba lokale, wie, co się w nich dzieje. 
Ponadto te lokale muszą być wydolne finansowo, a z czegoś ta wydolność się bierze. W jakiś 
sposób trzeba zarobić na koszty. 
 
Pan Radny A. SZYMCZYK zaznaczył, że lokale robią świetna robotę kulturalną i muszą 
zarabiać prowadząc działalnością gospodarczą. Spotyka się ze stwierdzeniem, że co to za 
jednostki kulturalne, jak tam jest prowadzona działalność gastronomiczna. Lokal musi 
pozyskiwać środki, zarabiać, więc to jest normalne. Natomiast ludzie tak to odbierają przez 
wejścia na stronę, gdzie większość postów i informacji dotyczy działalności gastronomicznej. 
Ponadto zauważył, że nie wszyscy korzystają z mediów społecznościowych, a na stronach 
internetowych brakuje aktualnych informacji. Podkreślił, że ważna jest współpraca  
i komunikacja. Nie należy się poddawać krytyce i przejmować zarzutami. Trzeba po prostu 
robić swoje. 
 
Pani Radna E. GRODZKA – ŁOPUSZYŃSKA zaznaczyła, że zdaje sobie sprawę z tego, że ta 
działalność jest nierentowna. Ludziom często się wydaje, że artyści robią, to co robią, bo to 
sprawia im przyjemność. Zaznaczyła, że dla artysty jest to praca. Często wiele lat trzeba 
poświęcić, żeby być kompetentnym w tym zawodzie. Artyści chcieliby uzyskiwać za to godne 
wynagrodzenie, żeby móc spokojnie funkcjonować i być kreatywnym. Podkreśliła, że 
podziwia za działalność oraz umiejętność radzenia sobie w zakresie pozyskania środków 
finansowych na działalność. 
 

Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA zapytała, czy ktoś z Państwa ma jeszcze 
jakieś uwagi i podkreśliła, że z niecierpliwością oczekuje jakiegoś pakietu promocyjnego dla 
lokali na kulturę. Pogratulowała Paniom super pracy i życzyła wytrwałości, żeby nie zniknęły 
te lokale z mapy Katowic. Podziękowała gościom za przedstawienie sprawozdań i materiałów 
w tym zakresie. Poinformowała, że Komisja przyjęła ją do wiadomości.  
 
W tym punkcie porządku obrad salę opuściła Pani Radna M. SKWAREK. 
 
Punkt 6. 
Lokal na kulturę – sprawozdanie z działalności lokali. 
 
Temat został omówiony w punkcie 5 porządku obrad. 
 
Punkt 7. 
Opiniowanie projektów uchwał. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poinformowała, że na dzisiejsze 
posiedzenie komisji nie wpłynął żaden projekt uchwały.  
 
Punkt 8. 
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 

https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323378/materialy-wydz-budynkow-i-drog_3321396.pdf
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Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA na ostatniej komisji kultury była 
kwestia kiosku przy rondzie sztuki nie mamy żadnej odpowiedzi na ten temat a ja bym 
poprosiła o odpowiedź pisemną. W związku z powyższym komisja sformułowała następujący 
wniosek: 
 

1. Komisja Kultury zwraca się z wnioskiem do Prezydenta Miasta Katowice w sprawie 
wyjaśnienia sytuacji/ statusu umowy z najemcą „Kiosku”, zlokalizowanego w otoczeniu 
Galerii Akademii Sztuk Pięknych Rondo Sztuki oraz wyegzekwowanie od najemcy zadbania  
o estetykę tego miejsca, tak, aby jego funkcjonalność wpisywała się w całość prowadzonej 
tam przez galerię działalności kulturalnej. Ponadto zwraca się z wnioskiem o opracowanie 
harmonogramu regularnych prac porządkowych w okolicy Galerii Rondo Sztuki, jak również 
utrzymania czystości kopuły Ronda. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA zapytała, czy ktoś z Państwa Radnych 
chciałby zgłosić wniosek w tym punkcie porządku obrad. 
 
Pani Radna A. PIĄTEK zaproponowała następujący wniosek Komisji Kultury: 
 
2. Komisja Kultury zwraca się z wnioskiem do Prezydenta Miasta Katowice w sprawie dodania 
do aplikacji wKato.app zakładki „Lokal na kulturę”, w której najemcy lokali, będą mogli 
zamieszczać informacje na temat bieżącej działalności lokali oraz informacje o aktualnych  
i planowanych wydarzeniach kulturalnych, które będą odbywały się w poszczególnych 
lokalach. 
 

Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA zapytała, czy jeszcze ktoś z Państwa 
Radnych chciałby zgłosić wniosek w tym punkcie porządku obrad. 
 
Punkt 9. 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji podziękowała wszystkim za 
udział w posiedzeniu, a następnie zamknęła obrady komisji. 
 
 
        Przewodnicząca  
        Komisji Kultury 
 
        Ewa SADKOWSKA 
 
 
Protokołowała:  
Alicja MAZUR 


